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testületi ügyintéző, dr. Mészáros Márta jogi referens, Szász Zsombor közpolitikái koordinátor, Vas 
Hunor, a GAMESZ igazgatója, Katinszki Ferencné, a Brunszvik Teréz Budavári Óvodák 
intézményvezetője, Koppány Ivett, a Budavári Önkormányzat Egyesített Bölcsőde intézményvezetője, 
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Az ülés kezdete:
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Polgármesteri Hivatal földszinti tanácsterme (Budapest, Kapisztrán tér 1.) 

15:35 óra 

16:26 óra 

Lipták Noémi

Fazekas Csilla, elnök: köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a bizottság hét fővel 
határozatképes, és az ülést megnyitotta. Az ülés jegyzőkönyvének hitelesítésére felkérte Zsitnyákjános 
Bálint alelnök urat.
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel a meghívóban szereplő napirendi javaslatot.

A bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsága 
118/2023. (II. 20.1 NOKSB határozata
a Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság ülésének napirendjéről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága a 2023. február 20-i ülésének napirendjét az alábbiak szerint 
fogadja el:

Nyilvános ülésen:

1. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló rendelet 
megalkotása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

2. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a szociális és 
gyermekjóléti pénzbeli, természetbeni és személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról 
szóló 6/2015. (II. 27.) önkormányzati rendeletének módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

3. A Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 22/2022. (XI. 24.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Dr. Sándor Péterné, Marschall Máté, Varga Dániel, Fazekas Csilla, Gulyás 
Gergely Kristóf, Dr. Patthy Szabolcs, Tímár Gyula, Zsitnyákjános képviselők
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4. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat gyermekek oltási támogatásával 
kapcsolatos polgármesteri feladatok
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

5. Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a Budavári Kulturális 
Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság 2023. évi üzleti tervének elfogadásáról szóló 
604/2022. (XII. 15.) önkormányzati határozat módosítása
Előterjesztő: Fazekas Csilla elnök

6. A Mára! Sándor Kulturális Közalapítvány 2022. évi támogatási szerződésének módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

7. A Márai Sándor Kulturális Közalapítvány határidő hosszabbítása iránti kérelmének 
elbírálása a „1944-45-ös Ostrom napló" című kiadványhoz nyújtott támogatás tárgyában 
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

8. A 2022/2023. évi fűtési idényben az önkormányzati intézmények foglalkoztatottjai részére 
egyszeri rezsi-támogatás nyújtása
Előterjesztő: Fazekas Csilla elnök

9. Képviselő által benyújtott „Testvérvárosi delegáció érkezése" tárgyú interpelláció 
kivizsgálása
Előterjesztő: Fazekas Csilla elnök

10. A Budavári Állatvédelmi Program és Intézkedési Terv
Előterjesztő: Fazekas Csilla elnök

11. Egyebek

Zárt ülésen:

12. Élelmiszertámogatás megállapítása iránti kérelmet elutasító határozat ellen benyújtott 
fellebbezés elbírálása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

13. Fűtési idényben igénybevehető támogatás megállapítása iránt benyújtott kérelmek 
elbírálása
Előterjesztő: Fazekas Csilla elnök

14. Agyhártyagyulladás elleni védőoltás biztosítása céljából oltási támogatás megállapítása 
iránt benyújtott kérelmek elbírálása
Előterjesztő: Fazekas Csilla elnök

15. Születési támogatás megállapítása iránt benyújtott kérelmek elbírálása
Előterjesztő: Fazekas Csilla elnök
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1. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló rendelet
megalkotása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Fazekas Csilla, elnök: a helyszínen kiosztásra került a könyvvizsgálói jelentés, illetve egy olyan módosító 
javaslat csomag, aminek egy része a Városfejlesztési, Innovációs és Környezetvédelmi Bizottság ma 
délelőtti ülésén elfogadásra került, illetve néhány kiegészítést is tartalmaz. Annak érdekében, hogy ezt 
mindenki át tudja tanulmányozni, szünetet javasol elrendelni.

Az elnök 10 perc szünetet rendelt el.

SZÜNET UTÁN:

Fazekas Csilla, elnök: kérte, hogy amennyiben a módosító javaslatokkal kapcsolatban a bizottság 
tagjainak kérdése van, azt tegyék fel.

Remenyik Ildikó, bizottsági tag: megjegyezte, hogy nagyon vaskos a javaslatcsomag, ezért az a 
csütörtöki ülés! szeretné részletesen összehasonlítani az alap előterjesztéssel, de kiemelne pár dolgot. 
Egészen biztos, hogy nem tud azzal egyetérteni, hogy a Horváth-kerttel kapcsolatban minden törölve 
van. Elismeri, hogy ott szükség van egy komoly koncepcionális tervezésre, de például egy konténeres 
WC elhelyezése nem kellene, hogy ennek a végét megvárja. Szintén az Esélyegyenlőségi tanácsnok 
kapcsán megjegyezte, az lényegesen több mint a HPV oltások ügye, ezért kéri, hogy a másik 
tanácsnokokhoz hasonlóan legyen megadva a 3 millió Ft-os keret.

Fazekas Csilla, elnök: javasolja, hogy a nemzetiségi tanácsnokhoz hasonlóan az „Egyéb tanácsnoki 
feladatok" ellátáséra a 3 millió Ft-os keret kerüljön betervezésre az Esélyegyenlőségi tanácsnokhoz is; 
ezzel egészíti ki a javaslatcsomagot.

Gulyás Gergely Kristóf, képviselő: Remenyik képviselő asszony bizonyára tudja, hogy a Horváth kerti 
pavilonban van egy nyilvános WC, amit a pavilon bérlőinek kellene üzemeltetnie, szerződéses kötelem 
van rá, de ezt jelenleg nem teszi meg. Egyeztetéseket folytatott a BÚJSZ ügyvezetőjével, mely cégük a 
nyilvános illemhelyek üzemeltetéséért is felel. Azon dolgoznak, hogy a pavilon alatti nyilvános illemhely 
a BÚJSZ kezelésében mihamarabb megnyisson, ami a környéken élőknek is nagy kívánsága a Horváth- 
kerttel kapcsolatban. A Horváth-kert fejlesztésénél messze nem elégséges az, hogy konténeres WC-t 
rakjanak ki. A Horváth-kerttel kapcsolatban egy átgondolt koncepcióra van szükség, hogy a parknak, a 
zöld területnek legyen egy világos funkciója, tematikája, használhatósága. Az, hogy mindenféle ad-hoc 
intézkedésekkel javítják a park állapotát, az rövid távon pozitív, de véleménye szerint hosszú és már 
középtávon is gátolja, hogy a Horváth-kert méltó funkciót kaphasson. Ha ráköltenek a zöldfelületre sok 
tíz millió forintot, akkor az valamilyen szinten gazdaságtalanabbá teszi azt, hogy a Horváth-kert 
funkcióját újra gondolják. Tehát amellett, hogy a BUJSZ-szal egyeztetve a zöldfelületek karbantartásánál 
a helyzet javítása is cél idénre, és a nyilvános illemhely kérdése is vélhetően meg fog oldódni a 
közeljövőben, de azt kérném képviselő asszonytól, hogy kezdjék el koncepcionálisan kidolgozni a 
Hon/áth-kert funkcióját; kezdjék el átgondolni azt, hogy a parknak hogyan is kellene egy 21. századi 
városképbe beleilleszkedni mind a funkciók, mind pedig az esztétika tekintetében. Nagyon fontos 
karakterisztikája a parknak, hogy a mellette lévő gimnázium tanulói sűrű használják. Az is egy 
megfontolási alap lehet, hogy nekik kedvezzenek, vagy pontosan milyen funkciót telepítsenek a parkba. 
Kis türelmet kéme képviselő asszonytól; vizsgálják meg ezeknek a lehetőségeit, és amennyiben 
kidolgozásra kerül egy olyan koncepció, olyan fejlesztési terv, ami megfelel egyébként a környéken élők 
igényeinek is, illetve minden parkhasználó száméra jó, funkcionális és esztétikus parkot tudnak 
létrehozni, akkor ennek a fejlesztésnek a kerete az Általános tartalékban megtalálható lesz. Véleménye
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szerint a képviselő-testület egyhangúlag támogathatja akár majd a későbbiekben azt, hogy a Horváth- 
kert egy méltó zöldterülete legyen a kerületnek.

Remenyik Ildikó, bizottsági tag: egyet tud érteni azzal, hogy alapos koncepció készüljön arról, hogy 
hogyan tud megújulni a Horváth-kert, de lehetne ezt etapokban megvalósítani. Szeretném felhívni a 
figyelmet arra, hogy egy konténeres illemhelyre nagy szükség van; főleg a játszótér mellett. Valóban, ha 
a pavilon működne, akkor valamilyen funkciót ki tudna szolgálni, de ez a park egy hosszú és keskeny 
park, és a pavilon egyik végében van, a játszótér pedig a másik végében.

Fazekas Csilla, elnök: további kérdés, hozzászólás nem lévén - kiegészítve Remenyik képviselő asszony 
fentebb befogadott javaslatával - szavazásra tette fel a módosító javaslatban foglaltakat.

A bizottság 5 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsága
119/2023. ÜL20J NOKSB határozata
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló rendelet 
megalkotásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága támogatja Fazekas Csilla elnök módosító indítványát, mely szerint 
az „A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2023. évi költségvetésének megalkotása" 
tárgyú előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet az alábbiak szerint módosuljon:

- a rendelet-tervezet 6. § (2) bekezdésében a „25 millió Ft" szövegrész helyett „2 millió 
Ft" szöveg szerepeljen,

- a rendelet-tervezet 6. § (3) bekezdésében a „25 millió Ft" szövegrész helyett „2 millió 
Ft” szöveg szerepeljen,

- a rendelet-tervezet 6. § (4) bekezdésének szövege az alábbi legyen: „(4) A mandátumot 
szerzett képviselő a „Támogatások céltartalékok" „Képviselői keret" előirányzat 
felhasználásáról az 5. melléklet 20. sor alsorában szereplő mindenkori összeg erejéig 
dönt.",

- a rendelet-tervezet 6. § (5) bekezdésének szövege az alábbi legyen: „(5) A Tanácsnoki 
céltartaiékok" előirányzat felhasználásáról a) „Nemzetiségi tanácsnok" a „Kerületi 
nemzetiségi önkormányzatok kulturális programjainak támogatása", b) 
„Esélyegyenlőségi tanácsnok" - „HPV oltások", c) „Testvérvárosi kapcsolatokért felelős 
tanácsnok" - „Testvérvárosi tábor" valamint a „Testvérvárosi programok megvalósítása, 
delegációk elszállásolása és az ezzel kapcsolatos költségek" sororában szereplő 
mindenkori összeg erejéig dönt."

- a rendelet-tervezet 6. § (6) bekezdésének szövege az alábbi legyen: „(6) A Képviselő
testület az egyes céltartalékok költségvetési sorokra történő átcsoportosításának a 
jogát a (4) - (5) bekezdésben meghatározott kivétellel a költségvetésért felelős 
bizottságra ruházza át."

- a rendelet-tervezet 6. § (7) bekezdése kerüjön törlésre,
- a rendelet-tervezet 7. § (1)-(3) bekezdésének szövege az alábbi legyen: „7. § (1) A 

Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a 2023. évi előírt bevételek 
beszedésére, valamint amennyiben e rendelet eltérően nem rendelkezik az e 
rendeletben jóváhagyott önkormányzati előirányzatok felhasználására vonatkozó 
döntés jogát a felhasználásra vonatkozó döntés egyedi értékét tekintve a) bruttó 
5.000.000 Ft-ig a polgármesterre, b) bruttó 5.000.001 Ft - 15.000.000 Ft-ig a 
költségvetésért felelős bizottságra ruházza át. (2) A Képviselő-testület felhatalmazza a 
költségvetési szerv vezetőjét a 2023. évi előírt bevételek beszedésére, valamint a
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kiadásoknak a bevételektől függő, a bevételek teljesítésének arányában történő 
teljesítésére. (3) Az Önkormányzat és a fenntartása alá tartozó gazdálkodó szerv a 
gazdálkodási döntéseiért a felelősséget maga viseli, takarékos és ésszerű 
gazdálkodással gondoskodik a bevétele és a kiadása egyensúlyának a megtartásáról." 
a rendelet-tervezet 8. § (2) bekezdésének szövege az alábbi legyen: „A Polgármester a 
költségvetésért felelős bizottság jóváhagyását követően a működési kiadások 
vonatkozásában - amennyiben arra szükség van - többéves, de legfeljebb három éves 
időtartamra keretszerződést köthet, azzal, hogy az egyes éveket érintő kiadások nem 
haladhatják meg a tárgyévi költségvetésben jóváhagyott összeget." 
a rendelet-tervezet 9. § (3) bekezdésének szövege az alábbi legyen: „A polgármester az 
(1)-(2) bekezdésben meghozott intézkedéseiről köteles a költségvetésért felelős 
bizottságot haladéktalanul, a Képviselő-testületet a soron következő ülésén 
tájékoztatni."
a rendelet-tervezet 10. § (1) bekezdésének szövege az alábbi legyen: „A költségvetésért 
felelős bizottság és az önkormányzat fenntartása alá tartozó költségvetési szerv 
vezetője a költségvetésért felelős bizottság jóvá hagyásával a kiemelt kiadási és bevételi 
előirányzatait az államháztartásról szóló törvény végrehajtásáról szóló 368/2011. (XII. 
31.) Korm. rendelet (a továbbiakban: Ávr.) 42. §-a alapján saját hatáskörben 
módosíthatja."
a rendelet-tervezet 10. § (3) bekezdésében a „polgármestert" szövegrész helyett 
„költségvetésért felelős bizottságot" szöveg szerepeljen, 
a rendelet-tervezet 11. §-a kerüjön törlésre,
a rendelet-tervezet 12. §-ában a „polgármestert" szövegrész helyett „költségvetésért 
felelős bizottságot" szöveg szerepeljen,
a rendelet-tervezet 13. §-ában az „értékhatárra tekintet nélkül" szövegrész helyett 
„egymillió forint értékhatárig" szöveg szerepeljen,
a rendelet-tervezet 20. § (1) bekezdésében a „80 000 Ft" szövegrész helyett „75 600 Ft" 
szöveg szerepeljen,
a rendelet-tervezet 24. §-ában a „polgármesterre" szövegrész helyett „költségvetésért 
felelős bizottságra" szöveg szerepeljen,
a rendelet-tervezet 26. § (2) bekezdésében az „önkormányzati biztos kijelölését 
kezdeményezi" szövegrész helyett „köteles önkormányzati biztost kijelölni" szöveg 
szerepeljen,
a rendelet-tervezet 27. § (2) bekezdésében a „polgármester" szövegrész helyett 
„képviselő-testület" szöveg szerepeljen,
a rendelet-tervezet az alábbi 29. §-sal egészüljön ki: „29. § A kiadások készpénzben 
történő teljesítésére - figyelemmel a költségvetési szervek pénzkezelési 
szabályzatában meghatározott összeghatárra és a készpénzkímélő fizetési módok 
előnyben részesítésének a követelményére - az alábbi esetekben kerülhet sor: a) 
készlet, kis értékű tárgyi eszköz beszerzése, b) tartós tárgyi eszközök beszerzése 
indokolt esetben a jegyző előzetes engedélye alapján, c) kiküldetési kiadás, d) 
reprezentációs kiadás, e) 200 eFt alatti kis összegű szolgáltatási kiadás, f) társadalom- 
és szociálpolitikai juttatások, ellátottak pénzbeli juttatása, g) pályázat végrehajtása 
során felmerülő, banki átutalással nem teljesíthető kiadás, h) munkavállaló nem 
rendszeres személyi juttatása, fizetési előleg, amennyiben az érintett munkavállaló 
kérése alapján a költségvetési szerv pénzkezelési szabályzatában erre felhatalmazott 
személy a kifizetést engedélyezi, továbbá i) utólagos elszámolásra kiadott vásárlási 
előleg."
a rendelet-tervezet Önkormányzat 2023. évi bevételeit és kiadásait tartalmazó 
melléklete az alábbiak szerint módosuljon:
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o KI és K2 sorok módosítása a dolgozói rezsitámogatás mértékével 
intézményenként. Az előterjesztés alapján a hivatal készítsen módosító 
javaslatot a NOKSB nevében,

o KI 22 (Munkavégzésre irányuló egyéb jogviszonyban nem saját 
foglalkoztatottnak fizetett juttatások) összege az Önkormányzat 
vonatkozásában 30 249 eFt-ra módosuljon, 

o KI 23 (Egyéb külső személyi juttatások) összege az Önkormányzat 
vonatkozásában 10 300 eFt-ra, a Polgármesteri Hivatal vonatkozásásában 
12 800 eFt-ra módosuljon,

o K336 (Szakmai tevékenységet segítő szolgáltatások) összege a Polgármesteri 
Hivatal vonatkozásában 37 678 eFt-ra módosuljon, 

o K337 (Egyéb szolgáltatások) soron az Önkormányzat vonatkozáséban 
kerüljenek nevesítésre: Budavári Kapu Kft. szolgáltatási díja 693 600 eFt, 
épületfelmérési és ingatlanrendezési szolgáltatások 125 197 eFt,
épületfelmérési és ingatlanrendezési szolgáltatások szerződés szerinti 66 000 
eFt, ingatlan értékbecslési és mérnöki szolgáltatások 66 000 eFt, összesen 1 
111 132 eFt összeggel,

o K342 (Reklám- és propagandakiadások) összege az Önkormányzat 
vonatkozásában 1 528 eFt-ra módosuljon, 

o K512 (Egyéb működési célú támogatások államháztartáson kívülre) összege az 
Önkormányzat vonatkozásában 984 765 eFt-ra módosuljon, illetve a soron 
belül kerüljön nevesítésre: Budavári Kulturális Nonprofit Kft. 450 000 eFt, 
valamint Budavári Játszótér Üzemeltető Közhasznú Nonprofit Kft. 440 000 eFt 
összeggel,

- a rendelet-tervezet Önkormányzat beruházási és felújítási előirányzatait tartalmazó 
melléklete az alábbiak szerint módosuljon:

o a „Horváth-kert fejlesztés" sor kerüljön törlésre, 
o a „Közterület-felügyeleti iroda berendezés" sor kerüljön törlésre, 
o a „Horváth-kert, Csalogány u. 20-26. tanösvények, esőkertek, kis 

beavatkozások)" sor kerüljön törlésre,
o a „Szeder lépcső környezetének rendezése, lépcsőfelújítás, kertépítés" sor 

kerüljön törlésre,
o a „Polgármesteri Hivatal épületének átalakítása, felújítása" sor kerüljön 

törlésre,
- a rendelet-tervezet az Önkormányzat Általános és céltartalékot tartalmazó melléklete 

az alábbiak szerint módosuljon:
o „Kerékpárhálózati és közlekedésfejlesztési terv" sor összege 10 000 eFt-ra 

csökkenjen,
o „Negyedévenkénti faltól-falig takarítás a Déli pályaudvar környékén" sor 

kerüljön törlésre,
o „Biztonságosabb gyalogos közlekedést biztosító közúti útpálya módosítás a 

Batthyány utcában a csobogó és a Nevenincs tér között" sor kerüljön törlésre, 
o „Zöldterületfejlesztés" sor kerüljön törlésre,
o „Horváth kerti játszótér fejlesztése, köztéri konténeres WC elhelyezése a 

játszótéren" sor kerüljön törlésre,
o „Mészáros utca 19. előtti terület füvesítése / megfelelő növények ültetése" sor 

kerüljön törlésre,
o „20 db növénykazetta kihelyezése Hattyú utcában" sor kerüljön törlésre, 
o „Zebrák, lámpás átkelőhelyek, lakossági parkolóhelyek létesítése, 

karbantartása" sor összege 10 000 eFt-ra csökkenjen, valamint a sor 
elnevezése „Zebrák, lámpás átkelőhelyek, lakossági parkolóhelyek 
létesítésének tervezése" elnevezésre módosuljon,
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o „Csalogány utcai parkoló felújítása" sor kerüljön törlésre, 
o „Batthyány iskola tornaterem felújítása" sor kerüljön törlésre, 
o „Képviselői keret" sor összege 17 500 eFt-ra csökkenjen az alábbi nevesítéssel:

• Dr. Sándor Péterné - 1 250 eFt,
• Marschall Máté - 1 250 eFt,
• Varga Dániel - 1 250 eFt,
• Molnárka Gábor Zoltán - 1 250 eFt,
• Fazekas Csilla - 1 250 eFt,
• Csobánczy Gábor - 1 250 eFt,
• Tölcsér Borbála - 1 250 eFt,
• Remenyik Ildikó - 1 250 eFt,
• Kovács László György - 1 250 eFt,
• Dr. Kun János - 1 250 eFt,
• Gulyás Gergely Kristóf - 1 250 eFt,
• Dr. Patthy Szabolcs - 1 250 eFt,
• Tímár Gyula - 1 250 eFt,
• ZsitnyákJános Bálint - 1 250 eFt.

o „Tanácsnoki keretek" struktúra létrehozása az alábbiak szerint:
• Nemzetiségi tanácsnok „Kerületi nemzetiségi önkormányzatok 

kulturális programjainak támogatása” 12 000 eFt és „Egyéb 
tanácsnoki feladatok ellátása" 3 000 eFt összeggel,

• Esélyegyenlőségi tanácsnok „HPV oltásprogram 
térítésmentesen" 20 000 eFt és „Egyéb tanácsnoki feladatok 
ellátása" 3 000 eFt összeggel,

• Testvérvárosi kapcsolatokért felelős tanácsnok „Testvérvárosi 
ifjúsági tábor" 10 000 eFt és „Testvérvárosi programok 
megvalósítása, a delegációk elszállásolása és az ezzel 
kapcsolatos költségek" 15 000 eFt,

o „Polgármesteri keret" sor összege 3 000 eFt-ra csökkenjen, 
o „Lakásfelújítási, kertszépítési és zöldfelület pályázatok" összege 20 000 eFt-ra 

csökkenjen, valamint a sor elnevezése „Lakásfelújítási pályázat" elnevezésre 
módosuljon,

o „Társasházfelújítási pályázat" sor összege 100 000 eFt-ra csökkenjen, 
o „Társasházak energetikai felújítási pályázat" sor keletkezzen 50 000 eFt 

összeggel,
o „Nyílászáró felújítási pályázat - Hunyadi u. és Hegyalja u." sor kerüljön törlésre, 
o „Közalapítvány támogatások" sor kerüljön törlésre, 
o „Népjóléti Közalapítvány" sor keletkezzen 45 000 eFt összeggel, 
o „Márai Sándor Kulturális Közalapítvány" sor kerüljön létrehozásra 23 770 eFt 

összeggel,
o „Vároltalmazó Közalapítvány" sor keletkezzen 20 000 eFt összeggel, 
o „Közbiztonsági Közalapítvány" sor keletkezzen 20 500 eFt összeggel, 
o „Alapítványok, civil szervezetek támogatása" sor kerüljön törlésre, 
o „Civil, egyházi és nyári tábor pályázatok" sor kerüljön törlésre, 
o „Civil pályázat" sor keletkezzen 25 000 eFt összeggel, 
o „Egyházi Közalapítvány" sor keletkezzen 20 000 eFt összeggel, 
o „I. kerület újabb közösségi kertjének kiépítése" sor kerüljön törlésre, 
o „Naphegy tér "Pom-Pom" játszótér felújítása - BÚJSZ" sor kerüljön törlésre, 
o „Budavári Média és Városmarketing Kft alapítása" sor keletkezzen 100 000 eFt 

összeggel,
o „Bizottságok munkáját segítő szakértők" sor keletkezzen 10 000 eFt összeggel, 
o „Okos város megoldások" sor keletkezzen 4 000 eFt összeggel,
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o Járőrmelegedő program" sor keletkezzen 1 500 eFt összeggel, 
o „Markovits Iván utcai magaságyások átalakítása" sor keletkezzen 6 000 eFt 

összeggel,
o „Attila út 2. előtti lámpás kereszteződés tervezése" sor keletkezzen 2 000 eFt 

összeggel,
o „Gyalogos átkelőhely a Donáti utcán, a Mária-térnél" sor keletkezzen 10 000 

eFt összeggel,
o „Környezetvédelmi Alap" sor összege 172 592 eFt-ra növekedjen, 

és a fenti átcsoportosítások után keletkező összeg az „Általános tartalék"-ba kerüljön 
átcsoportosításra.

Fazekas Csilla, elnök: szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő, módosításokkal kiegészített 
rendeletalkotási javaslatot.

A bizottság 5 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsága
120/2023. ill 20.) NOKSB határozata
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló rendelet 
megalkotásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budapest I. 
kerület Budavári Önkormányzat 2023. évi költségvetésének megalkotása" tárgyú 
előterjesztésben szereplő rendeletalkotási javaslatot a 119/2023. (II. 20.) NOKSB határozatban 
foglalt módosításokkal.

2. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a szociális és 
gyermekjóléti pénzbeli, természetbeni és személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról 
szóló 6/2015. (II. 27.) önkormányzati rendeletének módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Fazekas Csilla, elnök: néhány támogatás kivételével a pénzbeli és természetbeli ellátások esetében a 
támogatás megállapításához vizsgálni kell a kérelmező és családjának vagy háztartásának a jövedelmét. 
Az előterjesztés arról szól, hogy a jövedelemhatárok megemelésével szélesebb körben is igénybe 
vehessék az egyes támogatási formákat. Ez abszolút indokolt, hiszen az idei évjanuárjától a minimálbér 
16%-kal, a garantált bérminimum 14%-kal, a nyugdíj pedig 15%-kal nőtt. Eközben nyilvánvalóan az 
orosz-ukrán háború nagy kihívások elé állította az országot, és az idei évre 20% alatt inflációval számol 
a Nemzeti Bank, tehát mindenképpen fontos és támogatandó véleménye szerint, hogy emelkedjenek 
a szociális támogatásaik jövedelmi küszöbei.
A bölcsődei ellátás keretében nyújtott gondozásra fizetendő személyi térítési díj, valamint a bölcsődei 
felvétel során előnyben részesítés és az étkeztetés intézményi díj kedvezményeinél úgy látja az 
előterjesztésben, hogy nem változnának az összeghatárok. Egyrészt ennek az okára lenne kíváncsi. 
Illetve arra is, hogy a növelés mértéke miért nem egységes. Jó lenne azt látni, hogy hogy mi alapján 
számolták ki- Látják, hogy körülbelül 25%, de nem mindenhol ennyivel emelkednének ezek a határok.
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Szincsák István, irodavezető: a bölcsődei ellátásnál a térítési díjak tavaly szeptemberig alacsony 
mértékben voltak; tavaly történt egy térítési díj emelés, amikor az erre vonatkozó központi jogszabályi 
akadály megszűnt. Előtte hosszú éveken keresztül nagyon alacsony összegű térítési díjakat fizettek a 
szülők gondozási díjként.
Ami megfigyelhető az az, hogy az utolsó hónapokban egyre több személyt kellett a szociális 
támogatások iránt benyújtott kérelmek közül egyre többet el kellett utasítani, mert a tavalyi évben 
folyamatosan történt nyugdíjemelés. A 13. havi nyugdíjat sosem vették figyelembe, mert a központi 
jogszabály kimondja, hogy azt a jövedelem tekintetében figyelmen kívül kell hagyni. De mindig is történt 
év közben is nyugdíj emelés, ami viszont előidézte azt, hogy késő ősszel, télen elejére már olyan 
mértékű nyugdíjak alakultak ki, ami miatt már egyre többen kiszorultak az ellátásból. Tehát azért is nem 
nyúltak hozzá a bölcsődei ellátáshoz, mert ami a kerületben látható és tapasztalható, az az, hogy a 
szociális ellátásokból szorulnak ki a kérelmezők, ezért az elsődleges cél az volt, hogy azokhoz a 
támogatásokhoz hozzá tudjanak férni a rászorulók, amit a rendelet tud biztosítani. Ennek az egyik fő 
eszköze a jövedelemhatárok megemelése.
25%-os mértékű növekedést irányoztak elő, mert körülbelül az látható, hogy ezzel azok, akik esetleg 
kiszorultak, idén ha újból beadjak a kérelmet, akkor meg fogják tudni nekik állapítani a támogatást. Ez 
az emelés mégnem akkora mértékű, hogy pl. irreálisan olyan jogosult tudjon igénybevenni támogatást, 
ahol olyan jövedelem van, ami alapján nem indokolt. Ez még egy olyan határ, ami alapján az infláció, az 
áremelkedés következtében indokolt, hogy valaki jogosulttá válhasson különböző támogatásokra.

Fazekas Csilla, elnök: további kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben 
szereplő rendeletalkotási javaslatot.

A bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsága
121/2023. ill. 20.) NOKSB határozata
Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a szociális és gyermekjóléti 
pénzbeli, természetbeni és személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról szóló 6/2015. (II. 27.) 
önkormányzati rendeletének módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Budapest I. 
kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a szociális és gyermekjóléti pénzbeli, 
természetbeni és személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról szóló 6/2015. (II. 27.) 
önkormányzati rendeletének módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő rendeletalkotási 
javaslatot.

3. A Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 22/2022. (XI. 24.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Dr. Sándor Péterné, Marschall Máté, Varga Dániel, Fazekas Csilla, Gulyás 
Gergely Kristóf, Dr. Patthy Szabolcs, Tímár Gyula, Zsitnyákjános képviselők

Fazekas Csilla, elnök: technikai kérdésekről, határidők módosításáról van szó.
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő rendeletalkotási 
javaslatot.

10



A bizottság 5 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsága
122/2023. (II. 20ü NOKSB határozata
a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 22/2022. (XI. 24.) önkormányzati rendelet módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budapest I. 
Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési szabályzatáról 
szóló 22/2022. (XI. 24.) önkormányzati rendelet módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő 
rendeletalkotási javaslatot.

4. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat gyermekek oltási támogatásával
kapcsolatos polgármesteri feladatok
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Fazekas Csilla, elnök: a gyermekeknél a három oltást; a rotavirus ellenit, a kullancs ellenit, illetve az 
agyhártyagyulladás elleni védőoltást jelenleg az önkormányzat szerzi be, és biztosítja. A javaslat arról 
szól, hogy ezt a szülők egyedileg tegyék meg, és az önkormányzat utólagosan térítse meg ennek a díját. 
Irodavezető úr segítségét kéri abban, hogy történt-e olyan eset, amikor a gyermek szükséglete szerinti 
időben a jelenlegi szabályozás miatt esetleg nem történt volna meg időben az oltás beadása.
A másik pedig ezzel kapcsolatban az lenne, hogy jelen esetben a teljes árat tudja biztosítani az 
önkormányzat, hiszen az oltást magát biztosítja, de ha a szülő szerzi be, akkor kérdés, hogy hogyan 
lehet megoldani azt, hogy ugyanígy tudja biztosítani az önkormányzat. Most - mivel tömegesen szerzik 
be az oltásokat - nyilván kedvezőbb árat is kap rájuk. A tavalyiból kiindulni akkor például a rotavirus 
elleni közel 9500 Ft/darab volt, a kullancs elleni 6400 Ft, az agyhártyagyulladás elleni 26 400 Ft. Ha csak 
gyorsan rákeres, hogy kb. ezek az oltások most milyen áron vannak; egy rota elleni 160 000 Ft körül 
mozog, 7400 Ft a kullancs elleni, viszont az agyhártyagyulladás elleni 30 - 40 000 Ft is lehet. Tehát ha 
ilyen áron adatja be a szülő a gyermeknek, akkor ezt az önkormányzat teljes áron tudja-e majd 
megtéríteni.
Tartalmaz továbbá az előterjesztés egy olyan részt is, hogy az idei oltóanyag beszerzési folyamatot nem 
érinti. Érdeklődik, hogy akkor ez mikortól kerülne bevezetésre, illetve az ütemterv szerint erről az 
oltóanyag beszerzésről a csütörtöki testületi ülésen is kellene, hogy beszéljenek, de nem látott erre 
vonatkozó előterjesztést.

Szincsák István, irodavezető: az első kérdésre a válasz az, hogy volt, amikor az oltóanyag beszerzése 
miatt későn kapta meg a gyermek az oltást. Nem szabad elfelejteni, hogy a tavalyi év is egy nagyon 
bonyolult év volt; a céggel, akivel az oltóanyag beszerzésre vonatkozóan szerződést kötött az 
önkormányzat, a szerződés aláírásával és az összeg tekintetében, mire megtörtént a teljes 
kompromisszum, már május volt, sőt kétszer is módosítani kellett az oltási szerződést, tehát még 
júniusban is tárgyalta a testület. Az első négy-öt hónapban nem történt oltóanyag szállítás, és ezért 
nyilván voltak már a tavalyi évben is, akik saját maguk szerezték be az oltást. Ezért történt tavaly egy 
rendeletmódosítás, miszerint július 31-I kompenzációt kérhettek, akik saját maguk megvásárolták az 
oltóanyagot, mert az idő miatt muszáj volt, így ők pénzbeli támogatás iránt fordulhattak az 
önkormányzathoz. Nem sok, de érkezett be ilyen kérelem, így állapítottak meg ilyen pénzbeli 
támogatást.
Tavaly decemberben elindították a beszerzési eljárást; három cég részére megküldték egy indikatív 
árajánlat kérést, és még december végén kettőtől vissza is érkezett. Az a szervezet, akivel az elmúlt 
években szerződéses viszonyban volt az önkormányzat, nem küldött vissza indikatív árajánlatot. Azért
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nincs ezzel kapcsolatosan előterjesztés, mert bár elkészítette az oltási szerződés-tervezetet, de 
elképzelhető, hogy közbeszereztetni kell. A Jogi Csoport megkereste a közbeszerzési szakértőt 
állásfoglalás kiadása céljából, mert kérdések merültek fel a végső szakaszban. Addig, amíg konkrét 
választ nem kapnak, nem tudnak előterjesztést készíteni. Ha közbeszerzési eljárást kell kiírni, akkor egy 
másfajta eljárást kell lefolytatni. Ha marad a beszerzési eljárás meghatározott értékhatárig, akkor csak 
egy meghatározott időtartamra tudnak a leendő partnerrel szerződést kötni.
Véleménye szerint egyébként sokkal egyszerűbb lenne, ha pénzbeli támogatásként biztosítaná az 
önkormányzat az oltási támogatást, és nem oltóanyagként. Szabályozni lehetne, hogy milyen oltóanyag 
esetében és mekkora pénzbeli támogatást nyújtana az önkormányzat. Nem kellene beszerzési vagy 
adott esetben közbeszerzési eljárást lefolytatni. Kíváncsiságból megnézte, ahol más kerületben van 
ilyen oltás, ott mindenhol pénzbeli támogatásként, utólagosan biztosítják a támogatást, tehát a 
szülőnek meg kell vásárolnia az oltóanyagot, be kell mutatni a számlát, és az alapján kapják meg a 
támogatást. Úgy gondolja, hogy ez kivitelezhető lenne, könnyebb lenne. Úgy lehetne szabályozni, hogy 
nem szabná meg az önkormányzat az oltóanyag nevét, mert most van rotavirus elleni RotaTeq, illetve 
az agyhártyagyulladás elleni Bexsero nevű oltás, amiket jelenleg az önkormányzat biztosít. Nyilván 
abban az esetben a szülő számára meg lenne a választás lehetősége az oltóanyag tekintetében, és 
akkor a rendeleti szabályozásban csak az szerepelne, hogy agyhártyagyulladás elleni oltóanyag, és a 
számlán szereplő összeg, de pl. maximum 40 000 Ft lehetne a pénzbeli támogatás összege a rendeleti 
szabályozás szerint.

Fazekas Csilla, elnök: tehát az idei évben még maradna beszerzéses változat.

Szincsák István, irodavezető: év közben lehetne változtatni rajta, mert lehet, hogy csak egy 
meghatározott értékig, pl. június 30-ig tud az önkormányzat szerződést kötni, főleg ha tavalyi évvel 
egybe kell számítani az értéket - a Gazdasági Iroda számai alapján a tavalyi évben majdnem 12 millió 
Ft volt az oltóanyag. Akkor pl. az év másodikfelében be lehetne vezetni a pénzbeli támogatást oltóanyag 
biztosítása helyett. Véleménye szerint ez jobb lenne; egyszerűbbé tenné az önkormányzat és a testület 
dolgát is.

Gulyás Gergely Kristóf, képviselő: elmondta, hogy pont az ellenkezőjét gondolja a témáról. Nagyon jó, 
hogy adják ezt a támogatást, de nézni kell azt, hogy amellett, hogy a kerületben lakóknak szociális 
szolgáltatásokat nyújtanak, ezt a lehető leggazdaságosabb módon kell, hogy megtegyék - pontosan 
azért, hogy ezt a portfoliót, ami egyébként egy nagyon kiterjed portfolió, meg is tudják tartani; esetleg 
fejleszteni is tudják. Ehhez kell az, hogy minél inkább racionalizálják a kiadásokat. A nagytételű 
beszerzés - akár közbeszerzési eljárás keretében is - összességében még mindig kedvezményesebb 
konstrukció a kerület költségvetésére nézve, mintha pénzbeli támogatás adnak a szülőknek 
oltóanyagonként egyesével. Azt gondolja, az, hogy a lakosság azt észleli, hogy a hivatalon belül esetleg 
kicsit akadoznak néha a folyamatok, az nyilván nem szerencsés történet. Pont ezért kell egyébként 
időben elkezdeni ezeket a folyamatokat. De mindenféleképpen azt tartja előre mutatónak, ha az 
oltásokat központi beszerzésként kezelik, és magát az oltóanyagot adják oda, nem pedig a pénzbeli 
támogatást.

Fazekas Csilla, elnök: további kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének
Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsága
123/2023. (II. 20.1 NOKSB határozata
az oltási támogatásokkal kapcsolatos polgármesteri feladatról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási,
Kulturális és Sport Bizottsága 2 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett elutasításra javasolja a
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Képviselő-testületnek az „A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat gyermekek oltási 
támogatásával kapcsolatos polgármesteri feladatok" tárgyú előterjesztésben szereplő 
határozati javaslatot.

5. Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a Budavári Kulturális 
Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság 2023. évi üzleti tervének elfogadásáról szóló 
604/2022. (XII. 15.) önkormányzati határozat módosítása
Előterjesztő: Fazekas Csilla elnök

Fazekas Csilla, elnök: az előterjesztés lényege az, hogy a Kft. az üzleti tervben foglaltakat március-május 
hónapra is - tehát az új ügyvezetői pályázat lezárultáig - megvalósíthassa.
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 5 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsága
124/2023. ill. 20-1 NOKSB határozata
Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a Budavári Kulturális 
Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság 2023. évi üzleti tervének elfogadásáról szóló 
604/2022. (XII. 15.) önkormányzati határozat módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Budapest I. 
Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a Budavári Kulturális Nonprofit 
Korlátolt Felelősségű Társaság 2023. évi üzleti tervének elfogadásáról szóló 604/2022. (XII. 15.) 
önkormányzati határozat módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

6. A Mára! Sándor Kulturális Közalapítvány 2022. évi támogatási szerződésének módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Fazekas Csilla elnök: az önkormányzat 10 millió Ft működési támogatást adott a közalapítványnak, 
amit december 31 -ig használhatott volna fel. Kérvényezték, hogy a határidő április 30-ra módosuljon. 
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsága
125/2023. ill. 20.) NOKSB határozata
a Márai Sándor Kulturális Közalapítvány 2022. évi támogatási szerződésének módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Márai Sándor 
Kulturális Közalapítvány 2022. évi támogatási szerződésének módosítása" tárgyú 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.
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7. A Márai Sándor Kulturális Közalapítvány határidő hosszabbítása iránti kérelmének 
elbírálása a „1944-45-ös Ostrom napló" című kiadványhoz nyújtott támogatás tárgyában
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Fazekas Csilla, elnök: a kérelemben december 31-ről az idei év április 30-ra kérték a 3 770 000 Ft 
felhasználásának határidejét. A kérelem az elszámolási időszak után érkezett, ezért a döntési javaslat 
az, hogy a hosszabbításhoz nem járul hozzá a az önkormányzat, de természetesen a közalapítvány idei 
évi költségvetésébe be lehet tervezni ezt.
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsága
126/2023. ill. 20.1 NOKSB határozata
a Márai Sándor Kulturális Közalapítvány határidő hosszabbítása iránti kérelmének elbírálásáról 
a „1944-45-ös Ostrom napló" című kiadványhoz nyújtott támogatás tárgyában

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Márai Sándor 
Kulturális Közalapítvány határidő hosszabbítása iránti kérelmének elbírálása a „1944-45-ös 
Ostrom napló" című kiadványhoz nyújtott támogatás tárgyában" tárgyú előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.

8. A 2022/2023. évi fűtési idényben az önkormányzati intézmények foglalkoztatottjai részére 
egyszeri rezsi-támogatás nyújtása
Előterjesztő: Fazekas Csilla elnök

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.)

Fazekas Csilla, elnök: a megnövekedett energiaárak miatt indokolt, hogy az önkormányzat 
hozzájáruljon az intézményeinél és gazdasági társaságainál foglalkoztatott munkavállalók többlet 
terheihez is. A javaslat szerint a garantált bérminimum, azaz 296 400 Ft alatti bér esetén nettó 120 
000 Ft, 296 400 Ft és 500 000 Ft közötti bér esetén nettó 110 000 Ft, illetve 500 000 Ft és 700 000 Ft 
forint közötti bér esetén nettó 100 000 Ft támogatásban részesülnének a dolgozóik.
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsága
127/2023. ÜL 20-1 NOKSB határozata
a 2022/2023. évi fűtési idényben az önkormányzati intézmények foglalkoztatottjai részére 
egyszeri rezsi-támogatás nyújtásáról

1. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek a 2022/2023. évi fűtési idényben 
az Önkormányzat intézményeinél teljes munkaidőben foglalkoztatottak részére egyszeri 
egyösszegű
havi bruttó 296.400 Ft bér illetve illetmény alatt nettó 120.000 Ft (br. 180.451 Ft)
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havi bruttó 296.400-500.000 Ft bér illetve illetmény között nettó 110.000 Ft (br. 165.413 Ft) 
havi bruttó 500.001 -700.000 Ft bér illetve illetmény között nettó 100.000 Ft (br. 150.376 Ft) 
rezsitámogatást biztosítását.
2. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy kérje fel a polgármestert 
és az intézmények vezetőit, hogy az 1. pont szerinti támogatás kifizetéséről - a szükséges 
munkáltatói intézkedések meghozatalával az intézmények költségvetése terhére - 15 napon 
belül intézkedjenek a 2023. évi költségvetési rendelet hatályba lépését követően.
3. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy kérje fel az önkormányzati 
tulajdonú gazdasági társaságok vezetőit, hogy saját jogkörben intézkedjenek az 1. pont szerinti 
összegű támogatás - saját forrásból történő biztosításáról - kifizetéséről.
4. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő
testületének 2023. évi költségvetésről szóló rendelet-tervezet módosításaként javasolja, hogy 
az 5. számú táblázat 35. sor. Energiaköltség tartalék keret soráról kerüljön át az Budapest I. 
kerület Budavári Önkormányzat Egészségügyi Szolgálata, a Brunszvik Teréz Budavári Óvodák, 
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Egyesített Bölcsődék, a Budapest I. kerület 
Budavári Önkormányzat Szociális és Gyermekjóléti Szolgáltatási Központ és a Czakó utcai 
Sport- és Szabadidőközpont intézményeinek a 2023. évi költségvetésébe az alábbiak szerint:

Kiemelt előirányzat

KI Személyi juttatások K2 Munkaadói járulékok
Mindösszesen

Budapest 1. kerület Budavári Önkormányzat 
Egészségügyi Szolgálat 6 676 657 Ft 867 977 Ft 7 544 634 Ft

Brunszvik Teréz Budavári Óvodák 18 300 681 Ft 2 379 122 Ft 20 679 803 Ft

Budapest 1. kerület Budavári Önkormányzat 
Egyesített Bölcsődék 8 300 716 Ft 1 079 108 Ft 9 379 824 Ft

Budapest 1. kerület Budavári Önkormányzat 
Szociális és Gyermekjóléti Szolgáltatási
Központ 7 804 482 Ft 1 014 597 Ft 8 819 079 Ft

Czakó utcai Sport- és Szabadidőközpont 1 684 206 Ft 218 950 Ft 1 903 156 Ft

Összesen: 42 766 742 Ft 5 559 754 Ft 48 326 496 Ft

Határidő: 1-2. pont tekintetében a 2023. évi költségvetési rendelet hatályba lépést követően 
15 napon belül, 3. pont tekintetében 2023. március 15.
Felelős: polgármester
Végrehajtásért felelős: 1-2. pont tekintetében intézményvezetők, 3. pont tekintetében 
gazdasági társaságok vezetői

9. Képviselő által benyújtott „Testvérvárosi delegáció érkezése" tárgyú interpelláció 
kivizsgálása
Előterjesztő: Fazekas Csilla elnök

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.)

Fazekas Csilla, elnök: Zsitnyák János Bálint tanácsnok úr interpellációval fordult polgármester 
asszonyhoz, amiben arra a két konkrét kérdésre várta a választ tavaly december 15-én, hogy az SZMSZ-
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ben meghatározott tanácsnoki feladatai ellenére az ünnepi koncert kivételével miért nem lett 
tájékoztatva a regensburgi delegációval történő találkozóról, valamint hogy a Budavári Kézfogás 
Testvérvárosi Egyesület miért nem kapott külön meghívót ezekre az alkalmakra. Polgármester asszony 
válaszolt, amit képviselő úr, illetve a testület nem fogadott el, ezért kellett a bizottságnak kivizsgálnia 
ezt a kérdést.
Az előterjesztésben az szerepel, hogy polgármester asszonyhoz fordult egy levélben, és arra kérte, 
hogy az interpellációra adott válaszban említett rendezvényekhez kapcsolódó meghívókat küldje el a 
számára múlt hét hétfői határidővel, de pénteken megérkezett polgármester asszony válasza, ami 
alapján egyértelműen megállapítható, hogy a decemberi karácsonyi koncertre kapott meghívót 
tanácsnok úr, de az utána lévő politikai egyeztetésre - ami egyébként december 9-én polgármester 
asszony Facebook-oldalán szerepelt, és itt látható, hogy a fotón sincs rajta tanácsnok úr - nem kapott 
értesítést és meghívót. Az SZMSZ szerint a testvérvárosi kapcsolatokért felelős tanácsnok felügyeli az 
önkormányzat meglévő testvérvárosi kapcsolatait, javaslatot tehet további testvérvárosi kapcsolat 
létesítésére, a költségvetés elfogadásáig összeállítja a következő év testvérvárosi programjait. Úgy véli, 
hogy mindenképpen fontos lenne az, hogy polgármester asszony, illetve a jegyző és a hivatal 
munkatársai is támogassák ebben tanácsnok urat.
Megismerhették a döntési javaslatot, amihez jegyzői jelzés is érkezett. A jelzésnek megfelelően javasolja 
törölni a határozati javaslat 2. pontjából az „és a hivatal érintett munkatársait" szövegrészt.
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 5 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsága
128/2023. (1L 20.) NOKSB határozata
Zsitnyák János Bálint önkormányzati képviselő által benyújtott „Testvérvárosi delegáció 
érkezése" tárgyú interpelláció kivizsgálásáról

1. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottság Zsitnyák János Bálint önkormányzati képviselő által benyújtott 
„Testvérvárosi delegáció érkezése" tárgyú interpellációra adott választ kivizsgálta és 
megállapította, hogy a Polgármester válaszában valótlanságokat állított, és akadályozta a 
Képviselőt testvérvárosi kapcsolatokért felelős tanácsnokként végzendő feladatai ellátásában.
2. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága felkéri a Polgármestert és a Jegyzőt, hogy minden testvérvárosi 
ügy kapcsán minden értesítést, a testvérvárosoktól érkező anyagokat, valamint a kapcsolattartó 
személyek elérhetőségeit a lehető legrövidebb időn belül továbbítsák a Tanácsnoknak, ezzel 
segítve munkáját.
Budapest, 2023. február 13.
Határidő: azonnal
Felelős: NOKS Bizottság elnöke
Végrehajtásért felelős: Váradiné Naszályi Márta Polgármester és Jegyző

10. A Budavári Állatvédelmi Program és Intézkedési Terv
Előterjesztő: Fazekas Csilla elnök

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.)

Fazekas Csilla, elnök: nagyon örült, hogy február 9-én a bizottság tagjai közül is voltak, akik részt vettek 
a lakossági egyeztetésen, fórumon a témával kapcsolatban. Az előterjesztésben próbált olyan 
intézkedési terveket összegyűjteni állatorvosok, szakemberek, kerületi állattartók és állatvédők
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segítségével, amivel megtehetik az első lépéseket annak az irányába, hogy az I. kerület állatbarát 
település legyen, és segítsék az állattartók és a nem állattartók közötti minél békésebb egymás mellett 
élést is.
Négy fő eleme van az intézkedési tervnek. Az első az infrastruktúra fejlesztése - különösen a 
kutyaürülék gyűjtők cseréjével, bővítésével kapcsolatban. Erre vonatkozóan Tölcsér Borbála képviselő 
asszony is megnevezett pár helyszínt a Krisztinavárosban, de akár több javaslatot is érdemes még 
begyűjteni.
Az ingyenes chipolvasó telepítése is sokszor felmerült már. Ezt első körben a Kapisztrán téren javasolja, 
hiszen itt 0-24-es portaszolgálat működik, tehát könnyedén használható az olvasó, ha valaki egy 
kutyussal találkozik, akinek a gazdáját szeretné megtalálni.
Az intézkedési terv talán legfontosabb része az oktatás. Egyrészt tartalmazza az előterjesztés, hogy a 
Gazdijogsi oldalon ingyenes oktatási anyagok és tudáspróba is rendelkezésre áll. Ezt lenne érdemes 
kiegészíteniük a kerületben oktatással. Elmondta, már 2 éve szerveznek rendszeresen elméleti és 
gyakorlati képzéseket is, és azt tapasztalják, hogy nagyon hasznosak, nagyon jók a visszajelzések. Ezt 
az Akela Kutyaiskola szakembereivel valósították meg az elmúlt években, aminek a vezetője Angyal 
Zsolt. Mindenképpen javasolja, hogy mivel nekik van már tapasztalatuk a kutyatartással kapcsolatos 
képzések megtartásában, és itt kifejezetten az I. kerületben is, illetve állatvédelmi tematikus 
programokat is tartottak már, ezért velük működjenek együtt, és ezeket a gyakorlati képzéseket velük 
valósítsák meg. Felmerült még az egyeztetésen, hogy hasznos lenne, ha a Baráthegyi Vakvezető 
Kutyaiskola, valamint a Magyar Vakok és Gyengénlátók Országos Szövetsége is tartana előadásokat a 
Vérmezőn, a Tabánban, ami szintén mindenféleképpen megfontolandó. Mivel van egy olyan cége az 
önkormányzatnak, amely alapvetően programszervezéssel foglalkozik - és nyilván ezek a képzések 
oktatást tartalmaznak, de programról szólnak -, így javasolja, hogy a Budavári Kulturális Nonprofit Kft.- 
t vonják be ezeknek a képzéseknek a megszervezésébe.
Illetve szintén egy kormányzati program az Állatvédelmi témahét, ami tavaly került először 
megrendezésre, és idén ismét lesz október 2-15. között. Tavaly sajnos csak egy I. kerületi intézmény 
jelentkezett; de feltételezi, hogy talán nem is kaptak időben tájékoztatást vagy nem vették észre, hogy 
ez a program fut. Fontosnak tartja, hogy idén mindenféleképpen hívják fel erre a kerületi intézményeik, 
oktatási intézményeik, óvodák, iskolák és középiskolák figyelmét, és segítsék is őket a felkészülésben 
erre, hiszen nagyon fontos az, hogy minél fiatalabb korban megkapja azt a tudást egy gyermek, ami az 
állatvédelmi kérdésekkel foglalkozik, pl. hogyan nyúljon egy állathoz, vagy miért fontos akár az 
ivartalanítás vagy a kutyusok chippelése.
Nagyon fontos része az intézkedési tervnek a kisokos, ami egy tájékoztató füzetet jelent, mely 
egyébként több budapesti kerületben is van már. Javasolja az együttműködés Dubóczky Anna 
grafikussal, hiszen ő nagyon sok hasonló tájékoztató füzetet készített már. És ebbe a munkába 
mindenképpen bele kellene vonni vélemény szerint a Budavári Média és Városmarketing Kft.-t, 
amennyiben ennek a létrehozását majd támogatja csütörtökön a képviselő-testület.
A vendéglátóhelyek kutyabarát minősítését szintén nagyon fontosnak tartja. A február 9-i egyeztetésen 
is felmerült az, hogy turisztikai szempontból is nagyon kiemelt a kerületük, és sokan érkeznek ide 
kutyával, és nem feltétlenül vannak tisztában az itteni szabályokkal, ezért nagyon hasznos lenne, ha a 
vendéglátóhelyeken, éttermekben, kávézókban vagy akár szálláshelyeken egy olyan tájékoztatást 
kapnának, hogy az adott helyen hogy lehet viselkedni a kutyussal, illetve a kerületben mikre érdemes 
odafigyelni. Nyilván ez a feladat is alapvetően a Budavári Média és Városmarketing Kft. feladatába illik 
bele.
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsága 
129/2023. fii. 20.) NOKSB határozata 
a Budavári Állatvédelmi Program és Intézkedési Tervről
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Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Népjóléti, Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek a jelen határozat mellékletét 
képező Budavári Állatvédelmi Program és Intézkedési Terv elfogadásét.
Határidő: azonnal
Felelős: NOKS Bizottság elnöke
Végrehajtásért felelős: NOKS Bizottság elnöke

11. Egyebek

Fazekas Csilla, elnök: jelezte, a tervek szerint a hétfő 15:30 óra lenne a rendes bizottsági ülések 
időpontja.
Tájékoztatja a bizottság tagjait, a szakiroda jelezte, hogy a jövő héten szükség lenne egy rendkívüli 
ülésre a beérkezett támogatási kérelmek miatt. Azért, hogy minél több előterjesztést tudjanak tárgyalni, 
javasolja, hogy a rendkívüli ülést csütörtökön tartsák meg 15:30 órai kezdettel.

További észrevétel, hozzászólás nem lévén az elnök megköszönte a részvételt és az ülést bezárta.

Budapest, 2022. február 28.
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129/2023. (1L 20) NOKSB határozat melléklete

Budavári Állatvédelmi Program és Intézkedési terv

1.) Rendezett, minden oldalról elkerített, hulladéktárolóval felszerelt kutyafuttató, illetve kutyafuttatásra 
kijelölt területek.

Több mint 10 kutyafuttatóval, illetve kutyafuttatásra kijelölt területtel rendelkezik az első kerületi 
önkormányzat. Ezeknek az állapotát érdemes rendszeresen felülvizsgálni, karbantartásukról 
gondoskodni. Érdemes lenne a gyakran látogatott, jól megközelíthető területek, helyek közelébe 

mindenki számára elérhető chipleolvasó telepítése, ami megkönnyítheti a kóbor eb gazdájának 
megtalálását.

Kutyafuttatók és kutyafuttatásra kijelölt területek
Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a közösségi együttélés alapvető 

szabályairól valamint ezek megsértésének és elmulasztásának jogkövetkezményeiről szabályairól szóló 
15/2013 (V. 31.) önkormányzati rendelete szabályozza a kedvtelésből tartott és egyéb állatok tartásával 
kapcsolatos szabályokat. Ezen rendelet 12. §-a rendelkezi a kutyafuttató területekre vonatkozó 
szabályokról az alábbiak szerint:
„12. § (1) Az ebek futtatására lehetőséget biztosító terület (a továbbiakban: kutyafuttató) kijelöléséről - 
a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság dönt.
(2) A kutyafuttató - a Bizottság döntése alapján - időbeli korlát nélkül, vagy sötétedéstől virradatig 
használhatók.
(3) A kijelölt kutyafuttatók felsorolását jelen rendelet függeléke tartalmazza."

1. kerületi kutyafuttatók

(15/2013 (V. 31.) önkormányzati rendelet 1 sz. függeléke alapján, a megszűnt
kutyafuttatók kivételével)

Helyszín jelenlegi elnevezése Terület
fenntartója

Helyi
rendeletben

szerepel

1
A Pásztor és Kőműves lépcső közötti zöldterület, a 
Naphegy utcai járda lejtő felőli szélétől a Gellérthegy 
utcai járda külső széléig

Főváros Igen



2

Pásztor és Kőműves lépcső közötti területsáv a 
Gellérthegy utcai másik járda

külső szélétől a lejtőtől a parkterületen a sport 
játszótér fölötti mintegy 40 m-re futó

kitaposott ösvény aljáig, illetve ennek folytatásába eső 
sétányút alsó széléig.

Kibővítve a mellékelt térkép szerint."

Főváros Igen

3

Orom u. lejtő felőli szélétől a Hegyalja úti járda park 
felőli széléig terjedő területsáv, melyet kelet felől a 
Gellért szobor, nyugat felől az Orom u. 10. sz. ingatlan

magasságába eső, táblákkal megjelölt vonal határol.

Főváros Igen

4
Hunyadi János út 1-3-5-7. sz. épületekkel szemközti 
rézsűk, az Alagúttól jobbra eső területen.

Várka pitánys. Igen

5 Anjou sétány

Zöldterület:
főváros

Járda, 
útburkolat: 

Budavári Önk.

Igen

6
A Lovas út és a várfal közötti

zöldfelületek
Főváros Igen

7
Vérmező északi fele, a Babits szobor vonalától 
számítva.

Főváros Igen

8
Szeder lépcső- Szabó Ilonka utca 3. -Toldy F. u. 4. által 
határolt terület" (zárt sövénnyel)

Budavári Önk. Igen

9
Kagyló u. - Hunfalvy u. - Szabó 1. u. - Szabó 1. u. 26. sz. 
által határolt üres telkek, (zárt sövénnyel)

Budavári Önk. Igen

10
Tóth Árpád sétány (esti futtató-sötétedéstől reggel 9 
óráig)

Zöldterület:
főváros Igen



Járda, 
útburkolat: 

Budavári Önk.

Rendeletben nem szereplő, kitáblázott kutyafuttatók

11 Csalogány utca - Málna utca sarok (zárt) Budavári Önk. Nem

12 Flilton alatti terület (Gimnázium utca) Budavári Önk. Nem

A kutyafuttatók, illetve kutyafuttatásra kijelölt területek az állattartók visszajelzései alapján kellően 
lefedik a kerületet. Igény esetén további kutyafuttatókat, integrált parkokat is ki lehet alakítani, a jelenleg 
használatban lévőket pedig felülvizsgálni. A Városüzemeltetési és Beruházási Iroda látja el a Budavári 
Játszótér Üzemeltető Kft.-vel együttműködve az Önkormányzat tulajdonában lévő kutyafuttatók 
kezelését, zöldterületek fenntartásával kapcsolatos feladatok koordinálását.

A Fővárossal, illetve a Várkapitánysággal együttműködve rendszeresen javasolt felülvizsgálni a 
kutyafuttatók állapotát. A kutyafuttatók magas színvonalú üzemeltetéséhez hozzátartozik a takarítás, a 
kutyák által ásott gödrök helyreállítása, illetve kutyák és állattartóik által egyaránt jól használható 
ivókutak telepítése és üzemeltetése a parkokban.

A felülvizsgálat által jelenleg feltárt problémák az alábbiak:
- Konkrét lakossági igényként merült fel a Szeder lépcsőnél található kutyafuttató környezetének 

rendbetétele, illetve annak bekerítése. A zöldfelület rendezése szerepel a 2023-as költségvetés 
tervezetében, a bekerítés lehetőségét pedig szükséges megvizsgálni.

- A kijelölt területek egyértelműsítése, egyszerűbb megnevezése/körülhatárolhatósága 
érdekében jelenleg is folynak az egyeztetések a kerületünk vezetése és a Főváros között.

- A Főváros a tabáni és a Lovas út-várfal közötti területeken méhlegelőket jelölt ki, mely 
befolyással lehet a kutyafuttatók területére. Erre vonatkozóan szintén egyeztetések folynak a 
Fővárossal.

- A Tóth Árpád sétány, illetve az Anjou sétány esetében sajnos több baleset is előfordult, ezért a 

várfal veszélyeire figyelmeztető táblák kerültek kihelyezésre.
- A nem zárt kutyafuttatókban történő sétáltatás alapvető szabálya, hogy kizárólag megfelelően 

szocializált kutyák sétáltathatok póráz nélkül más parkhasználó (kutyás vagy kutya nélküli) 
zavarása nélkül.

Az egyeztetések eredményét követően szükséges lehet módosítani a rendeletben szereplő 
kutyafuttatókat.



Kutyaürülék-gyűjtők
A kutyaürülék sok bosszúságot okoz kerület-szerte a lakosság számára, illetve komolyan megnehezíti 
a közterületek tisztaságának fenntartását. Ennek érdekében fontos, hogy az önkormányzat 
folyamatosan kihelyezett zacskókkal és gyűjtőkkel motiválja az állattartókat az ürülék eltakarítására. Az 
ürülékgyűjtő kukák megfelelő üzemeltetésére, ellenőrzésére, pótlására, szükség esetén telepítésére is 
nagy hangsúlyt kell fektetni.

A Budavári Önkormányzat még 2002-ben helyeztette ki az első 75 kutyaürülék-gyűjtőedényt, ezzel a 

fővárosban az elsők között volt. A lefedettség szinte teljesnek mondható: parkok, zöld területek, kiemelt 
övezetek környékén sűrűbb, egyéb területeken megfelelő. Jelenleg nagyságrendileg 160 db edény van 
kihelyezve, többet közülük rossz állapotuk miatt szükséges lenne lecserélni, kb. 30-40 db-ot. Újak 

telepítésére is felmerült lakossági igény-többek között Krisztinavárosban -, érdemes erről a kérdésről 
lakossági egyeztetést kezdeményezni. Problémaként merült fel a kutyaürülék-gyűjtők nem 
rendeltetésszerű használata, melyre szükséges felhívni a figyelmet.

A gyűjtőzacskók az edények oldalán kialakított tartón találhatók, melyek pótlása folyamatos. A Budavári 
Önkormányzat Gazdasági Műszaki Ellátó és Szolgáltató Szervezet munkatársai a kutyaszemeteseket 

egy erre a célra vásárolt elektromos kisteherautóval minden nap ellenőrzik, azokat szükség esetén 
(telítettségtől függően akár naponta) ürítik. Az ellenőrzések során nem csak a szemetesek telítettségét, 
hanem a zacskók pótlásának szükségességét is ellenőrzik, ha szükséges, azokat is pótolják.

A kutyaürülék-gyűjtőedényekkel kapcsolatban tehát az alábbi megállapítások tehetők:
- A jelenleg kihelyezett kutyaürülék-gyűjtőedények közül a rossz állapotban lévők (körülbelül 30

40 db) cseréje szükséges.
- Újak telepítésére lakossági igény szerint lehet szükség, mely felméréséhez lakossági egyeztetés 

javasolt.
- A kutyaürülék-gyűjtőedények karbantartásának, üzemeltetésének folyamatos fenntartásához 

szükséges biztosítani a megfelelő erőforrásokat.

Az itt felsorolt karbantartási, üzemeltetési, telepítési feladatok költségvetési vonzata 4.000.000 Ft, 
amire az Üzemeltetési céltartalékok soron biztosítható forrás.

Ingyenes chip olvasó
Gyakran - különösen tűzijátékok, illetve viharok esetén - felmerül, hogy kóbor kutyával találkoznak a 
kerületben élők. Ilyenkor nagy segítséget jelent a chip olvasó, amellyel a kutya gazdája 
beazonosíthatóvá válik. A közterület felügyelőknél van chipolvasó, azonban célszerű lenne állandó 
kihelyezett chipolvasó telepítése az Önkormányzat Ügyfélszolgálatainál a Kapisztrán téren, hiszen 
könnyen megközelíthető, valamint a Hivatalnál 0-24-es portaszolgálat működik. Szintén a lakosság 
bevonásával érdemes javaslatokat gyűjteni olyan egyéb helyszínekre is, ahol elhelyezhető akár további 
ingyenes chipolvasó is.

Egy chip olvasó költségvetési vonzata 30.000 Ft, amire a 2023. évi költségvetési rendelet-tervezet 
működési céltartalékok 3. sora - Állatvédelmi intézkedések tartalmazza a forrást.

2.) Kutyabarát szemléletmód és a felelős állattartás terjesztése a lakosság körében, illetve az 
oktatásban.



Fontos lenne rendszeres elméleti és gyakorlati képzés tartása az első kerület lakosok számára. A 
képzések teljesítéséről igazolást kapnának a résztvevők, és megfontolandó, hogy ez bizonyos 
kedvezményeket is jelentsen számukra, ezzel ösztönözve a részvételt. Az iskolai oktatásban 
állatvédelmi képzéseket, tájékoztatókat lehet szervezni osztályfőnöki órák vagy egyéb szakkörök 
keretében. A cél a gyermekek tudásának bővítése, a cselekvő és fenntartható állatvédelmi szemlélet 
népszerűsítése a felnövő generációk körében.

Elméleti képzés állattartóknak:
A Nemzeti Élelmiszerlánc-biztonsági Hivatal (Nébih) 2021-ben vezette be azt az ingyenes képzést, 

amely minden érdeklődő számára elérhető a gazdijogsi.hu weboldalon. A program célja, hogy 
gyakorlati ismeretekkel és kellő elméleti tudással ruházza fel azokat az állattartókat, akik a jó gazda 
gondosságával szeretnének kutyáikról gondoskodni. Az online tananyag bárki számára hozzáférhető, 
körüljárja a felelős kutyatartás témaköreit, mint a kutyaválasztás, táplálás, anatómiai- és egészségügyi 
kérdések, nevelési tanácsok, viselkedési problémák és jogi vonatkozások.

A gazdijogsi.hu oldalon a megszerzett tudás ellenőrzését biztosító teszt kitöltéséhez 30 perc áll 
rendelkezésre. Sikertelen kitöltés esetén a rendszer összesen háromszor engedi elkezdeni a 
tudáspróba kitöltését. A teszten a 65%-nál többet teljesítő felhasználók névre szóló oklevelet tölthetnek 
le a felületről. Az oklevél azt igazolja, hogy a tesztet sikeresen elvégezték.

Gyakorlati képzés állattartóknak:
Fontosnak tartjuk olyan képzési lehetőség biztosítását, ahol személyes oktatáson vehetnek részt 
állattartók. A helyi oktatás kiemelt része a helyi viszonyok, illetve a később ismertetett budavári kutyás 
kisokos témaköreinek ismertetése, kiegészülve a rendszeresen felmerülő kérdésekkel, mint például a 
tudatos kutyaválasztás (mi alapján válasszunk kutyát - milyen felszerelést vegyünk - hogyan tud együtt 
élni gyerek és kutya - hogyan tápláljuk helyesen a kedvencünket - mire figyeljünk oda nyáron), 
viselkedési problémák kialakulása és kezelése (hogyan fegyelmezzük helyesen a kutyánkat - hogyan 
szoktassuk le a gödörásásról, az ugrálásról vagy az otthoni vonyításról, ugatásról a gazdi nélkül), 
verekedő kutyák szétválasztása és jogszabályi háttér (mit tegyünk, ha a kutyánkat egy másik kutya 
megtámadja - mittegyünk, ha ránktámad egykutya - hogyan tudunk elsősegélyt nyújtani a kutyánknak).

A gyakorlati oktatáson történő részvételhez az alábbi feltételek meglétét javasoljuk szabni:
• I. kerületi la keim kártyával rendelkező kutyatulajdonos
• a kutya oltási kiskönyvének bemutatása

A képzésekhez kapcsolódó támogatás
Annak érdekében, hogy motiváljuk a kutyatartókat a Gazdijogsi megszerzésére és a gyakorlati képzésen 
való részvételre, azok esetében, akik a gazdijogsi.hu oldalon megszerzik az oklevelet és részt vesznek 
a gyakorlati kutyás tréningen, az önkormányzat átvállalhatná a kutya éves veszettség elleni és kombinált 
oltási költségét.

A gazdijogsi tananyaga és a teszt kitöltése ingyenes, a gyakorlati képzések költsége az előzetes 
kalkulációk alapján 50.000 Ft/2-3 órás alkalom. Idén 4 alkalommal javasolt a képzés meghirdetése, a 
hatékonyság érdekében max. 25 fő/alkalom résztvevővel. A beérkező jelentkezések, igények alapján a 
jövőben természetesen lehet majd növelni a képzések számát.

A kerület megbízott állatorvosánál a veszettség elleni oltás költsége 7.500 Ft, a kombinált oltásé szintén 
7.500 Ft, összesen tehát 15.000 Ft az egy kutyára eső oltási költség.



A képzések költségvetési vonzata éves szinten 4 alkalom megtartása esetén 200.000 Ft. Amennyiben 
minden képzésen a maximális 25 fő vesz részt, 100 fő válhat jogosulttá oltási támogatás igénylésére, 
mely összesen 1.500.000 Ft költséget jelent. Ezen programokra a 2023. évi költségvetési rendelet
tervezet működési céltartalékok 3. sora - Állatvédelmi intézkedések tartalmazza a forrást.

Gyermekek oktatása:
A felnövő generáció szemléletformálása kiemelkedően fontos, ennek érdekében valósult meg 2022. 
december 5. és 9. között az első Állatvédelmi Témahét. A kormányzati programnak köszönhetően közel 

1200 oktatási intézményből több mint 130 ezer gyermek tanulhatott az állatok világáról és a felelős 
állattartásról, például arról, hogy mit tegyünk és mit ne a vadon élő állatokkal, hogyan nyúljunk 
kutyához, macskához, hogyan legyünk felelős gazdik, a felelős állattartás aranyszabályai, terápiás 
állatok, állatkínzás jeleinek felismerése, állatvédelem a büntetőjogban, civil állatvédő szervezetek 
tevékenységének bemutatása, mi az a gazdijogsi.

A civil állatvédő szervezetek, a terápiás állatokkal foglalkozó szervezetek, a Magyar Állatkertek és 

Akváriumok Szövetsége és a Megyei Rendőr-főkapitányságok közreműködésével az online és tantermi 
oktatás mellett a gyermekek számos izgalmas külső tevékenységen is részt vehettek, továbbá a 
kutyasétáltatás és menhelylátogatás is része volt a programnak. Az I. kerületből sajnos csak egy 
intézmény jelentkezett, de mivel a rendezvény újdonság, valószínűleg nem szereztek még tudomást a 
lehetőségről.

Az Állatvédelmi Cselekvési Terv Kidolgozásáért és Végrehajtásáért Felelős Kormánybiztosi Titkárság a 
idén is megrendezi az Állatvédelmi Témahetet 2023. október 2. és 15. között. Az oktatási intézmények 

2023. év elejétől már regisztrálhatnak a programra. Kerületünk óvodáinak és iskoláinak figyelmét fel 
kell hívnunk erre a lehetőségre, hogy minél többen csatlakozzanak. Külön óvodai, általános iskolai és 
középiskolai tananyagok állnak rendelkezésre, letölthető óratervekkel, minta projektekkel.

A szemléletformáló interaktív előadásokat az iskolában osztályfőnöki óra keretében vagy külön 
alkalommal, "szakkör-szerűen" is meg lehet szervezni. A cél, hogy egy olyan generáció nőjön fel, akiknek 
már nem kell felnőttként sulykolni a mikrochip és az ivartalanítás fontosságát.

A program népszerűsítése érdekében érdemes felvenni a kapcsolatot a tankerülettel és segítséget kell 
nyújtanunk a program megvalósításában, amennyiben erre vonatkozó igény érkezik az 
Önkormányzathoz.

3.) Tájékoztató füzet készítése a lakosság számára a helyi viszonyokhoz igazodva.

Egy budavári kutyás kisokos hiánypótló kiadvány, több budapesti kerületben is van már ilyen. Amellett, 
hogy alapvető tájékoztatást nyújt a kutyatartást illetően, fontos és közérdekű információkkal szolgál a 
helyi lakosok számára. Ezek az önkormányzat intézményeinél, cégeinél, valamint kerületi 
állatorvosoknál lennének elérhetőek, online formában pedig az önkormányzat honlapján is olvasható 
lenne.

A kiadvánnyal szeretnénk felhívni a figyelmet a felelős állattartásra vonatkozó jogszabályokra és 
szakmai előírásokra, amelyek betartásával harmonikusabban valósulhat meg a kutyások és nem 
kutyával élők közötti együttélés. A tájékoztató füzet az alábbi fejezeteket tartalmazná:



• Általános etikett - viselkedési szabályok és tanácsok lakásban, társasházban, közterületen

• Kutyafuttató etikett - viselkedési szabályok és tanácsok kutyafuttatókban
• Kutyabarát helyek - viselkedési szabályok és tanácsok kutyabarát helyeken
• Színes jelzések, amelyek a kutyákon előfordulhatnak
• Elveszett/talált kutya - mit tegyünk, ha megszökött a kutyánk, mit tegyünk, ha kutyát találtunk
• I. kerületi kijelölt kutyafuttatók - térképes segédlet a kerületi kutyafuttatókhoz
• Egészség - milyen szempontokat érdemes szem előtt tartani ahhoz, hogy kutyánk egészséges 

legyen
• Ivartalanítás - előnyei szuka és kan kutyáknál
• Oltások - kötelező és opcionálisan beadhatók
• Tűzijáték és vihar esetén - hogyan óvjuk meg a kutyánkat a sokkhatástól
• Nyári kánikula és téli fagy esetén - hogyan óvjuk meg kutyánkat a szélsőséges időjárásban
• Városi közlekedés kutyával - a BKK járművein való közlekedés szabályairól
• Ebnyilvántartás - hasznos információk
• Közérdekű információk - Elveszett / talált kutya esetén, Elhullott állat / tetem bejelentése, 

Kerületi kutyafuttatókkal kapcsolatos bejelentések, Kutyatámadás bejelentése, Állatkínzás 
bejelentése

• Állatorvosi rendelők, Állatpatikák, Kutyakozmetikák, Kerületi kutyás ügyekkel foglalkozó 

Facebook csoportok

A tájékoztató füzet összeállításának költsége 100.000 Ft, nyomtatása az előzetes kalkulációk alapján 
(24 oldalas, színes A5-ös méretű kiadvány, 115 g műnyomó papírra) az első kerületi háztartásokba, 
postaládákba való eljuttatással, valamint állatorvosi rendelőkben és ügyfélszolgálatokon való 
kihelyezéssel számolva 1.700.000 Ft, amire a 2023. évi költségvetési rendelet-tervezet működési 
céltartalékok 3. sora - Állatvédelmi intézkedések tartalmazza a forrást.

40 A kutyabarát szállások és vendéglátóhelyek minősítése.

Az itt élők számára, valamint turisztikai szempontból is egyaránt hasznos lenne az egységes minősítés. 
Egyre többen döntenek úgy, hogy kutyájukkal szeretnének nyaralni, amiben kétségtelenül szerepet 
játszik, hogy az emberek többsége családtagként tekint a háziállatára. A kerületi üzletek, múzeumok és 
munkahelyek vonatkozásában is fontos információ lehet, hogy az adott hely kutyabarát-e. A 
vendéglátóhelyek így felkészülve várják a négylábú turistákat, gazdáikat pedig arra vonatkozóan látják 
el tanácsokkal, hogyan szoktassák hozzá kedvenceiket az új környezethez a gondtalan közös pihenés 
érdekében.

A kutyabarát szállások és vendéglátóhelyek minősítése érdekében a kutyabarathelyek.hu 
munkatársaival javasolt az együttműködés, hiszen nekik vannak már referenciáik a minősítésben, 
szaktanácsadásban. Segíthetnek a program és ezáltal a kerület népszerűsítésében. A 
kutyabarathelyek.hu (MateWorks Kft.) a Szellemi Tulajdon Nemzeti Flivatalához 2015. szeptember 23- 
án a 218976 lajstromszámon „Kutyabarát hely - Dogs allowed www.kutyabarathelyek.hu" ábrával 
kombinált tanúsító védjegyet jelentett be. A minősítést választotta a Praktiker, Magyar Országos 
Közjegyző Kamara, CIB Bank és számos szállás és vendéglátóhely.

Kalkuláció az I. kerületi védjegyhasználati díjakat illetően:



Az önkormányzat tavaly küldött információi alapján a kerületben az alábbiak szerintalakul a 
vendéglátóhelyek megoszlása, pontos felmérés arra vonatkozóan nincs, hogy ebből mennyi 
kutyabarát. 30%-al számolva az alábbi adatok jönnek ki, de a tapasztalatok alapján ez jóval több lehet.

Helyjellege Száma a
kerületben

Ebből 
kutya barát

Védjegyminősítés 
díja / 5 év

Összesen
(nettó)

Hotelek 21 7 100 000 Ft 700 000 Ft

Panziók 18 6 50 000 Ft 300 000 Ft

Étterem 60 18 46 000 Ft 828 000 Ft

Kávézó/Cukrászda 120 40 34 000 Ft 1 360 000 Ft

Múzeumok 21 7 50 000 Ft 350 000 Ft

Üzletek 100 33 25 000 Ft 825 000 Ft

Összesen 4 363 000 Ft

A kutyabarát helyek minősítése a teljes kerületben az előzetes kalkulációk alapján 4.363.000 Ft+áfa/ 5 
év, tehát évente 872.600 Ft+áfa.

A partner vállalja a még nem kutyabarátként működő helyek számára szaktanácsadást, kutyabaráttá 
alakítást, minősítést, a minősített helyek információinak átadását a helyi turisztikai oldalak számára, így 
az cég által minősített helyek a település hivatalos turisztikai oldalán is elérhetőek lesznek, valamint a 
minősített kutyabarát helyeket nem csak magyar, hanem angol és német nyelven is megjeleníti a 
weboldalán, így a külföldről érkező kutyásoknak is ajánlhatja a település szállás- és vendéglátóhelyeit. 
Városmarketing szempontjából is pozitív hatása lehet az intézkedésnek.

A partner vállalná azt is, hogy az I. kerületi szálláshelyeknek kibővített anyagot ad át, mely felhívja a 
figyelmet arra, hogy Budavár kiemelt turisztikai övezet, rengeteg műemlék jellegű épület található itt, 
és a vendégnek erre tekintettel kell lennie, ha kutyájával itt tartózkodik, igazodva a jelenlegi kerületi 
szabályozáshoz magyar és angol nyelven is.

Azt javasolom, hogy először pilot projektként vezessünk be egy összeghatárt, 1.270.000 Ft összegig 
várjuk a vendéglátóhelyek jelentkezését a "Kutyabarát hely" minősítés megszerzésére 5 évre, majd a 
beérkező tapasztalatok, visszajelzések alapján döntsünk a program folytatásáról.


